
Protokół nr IX/2024  

IX Sesja w dniu 12 września 2024  

Obrady rozpoczęto 12 września 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:41 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Piotr Białowąs 

2. Marcin Bożek 

3. Ryszard Broda 

4. Patrycja Kaczmarek 

5. Łukasz Kubiak 

6. Iwona Marczak 

7. Marian Mrugała 

8. Aleksandra Olejnik 

9. Urszula Opacka-Wypchło 

10. Andrzej Ostrysz 

11. Ryszard Skiba 

12. Wojciech Stryczek 

13. Ewelina Usarek 

14. Mateusz Włodarczyk 

15. Małgorzata Wrotnowska 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

1. Otwarcie obrad.  

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 

z 2024 r. poz. 1465 z późn. zm.) Przewodnicząca Rady Miejskiej, Pani Aleksandra Olejnik, o 

godzinie 16:00 otworzyła obrady IX Sesji Rady Miejskiej Gminy w Rychtalu. Powitała 

wszystkich obecnych i poprosiła o elektroniczne podpisanie listy obecności. Stwierdziła, że 

zgodnie z przepisami rada składa się z 15 radnych. Na sesji obecnych jest 13 radnych, co 

stanowi quorum niezbędne do podejmowania uchwał. 

Przewodnicząca poinformowała zebranych, że zgodnie z ustaleniami Wysokiej Rady, projekty 

uchwał nie będą odczytywane na głos podczas sesji. Jednakże, na prośbę któregokolwiek z 

radnych, konkretna uchwała zostanie odczytana. Dodatkowo, powiadomiła radnych, że sesja 

jest nagrywana i transmitowana. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 



5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

związanych z wykonywaniem uchwał rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rychtal na lata 2024-2039. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutów Sołectwom z terenu Gminy Rychtal. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczenia składu oraz działania 

Komitetu Rewitalizacji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w żłobku 

utworzonym przez Gminę Rychtal, wysokości opłaty za wydłużony pobyt dziecka w 

żłobku oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/29/2024 Rady Miejskiej Gminy 

Rychtal z dnia 2 lipca 2024 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Rychtal oraz w sprawie warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną oraz wskazania organu do tego uprawnionego. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Męczeństwa św. Jana Chrzciciela w Rychtalu. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zamknięcie obrad. 

Przewodnicząca zwróciła się z zapytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi do porządki 

obrad. 

Uwag nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Białowąs, Wojciech Stryczek 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że protokół z poprzedniej sesji został 

przesłany radnym wraz z pozostałymi materiałami sesyjnymi. Następnie zapytała, czy ktoś z 

obecnych ma uwagi do przedstawionego protokołu. Wobec braku zgłoszonych uwag, 

Przewodnicząca ogłosiła przystąpienie do głosowania nad przyjęciem protokołu. 



Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Białowąs, Wojciech Stryczek 

W wyniku głosowania obecnych 13 radnych jednogłośnie opowiedziało się za przyjęciem 

protokołu. Żaden z radnych nie głosował przeciw ani nie wstrzymał się od głosu. 

Protokół został przyjęty i stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej poinformowała, że w okresie międzysesyjnym, obejmującym 

czas od 6 sierpnia do 12 września, zwołała i przeprowadziła VIII Sesję Rady Miejskiej Gminy 

Rychtal. W tym okresie uczestniczyła również w gminnych dożynkach, które odbyły się w 

Stogniewicach. Ponadto dokonała analizy oraz przekazała projekty uchwał, które będą 

omawiane na IX Sesji Rady Miejskiej, a także zwołała tę sesję. 

Przewodnicząca zapytała, czy ktoś z obecnych ma uwagi do przedstawionej informacji. 

Wobec braku uwag przystąpiła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

związanych z wykonywaniem uchwał rady. 

W sprawozdaniu Burmistrza Gminy Rychtal od 6 sierpnia do 12 września, przedstawionym na 

sesji Rady Gminy, omówiono działania związane z wykonywaniem uchwał Rady, które zostały 

podjęte na poprzedniej sesji. Burmistrz zaznaczył, że sześć uchwał zostało przekazanych do 

Wojewody oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej i są realizowane zgodnie z ich brzmieniem. 

Informacja o realizacji uchwał stanowi załącznik nr 4 do protokołu. W dniach 8 i 23 sierpnia 

Burmistrz uczestniczył w dwóch roboczych spotkaniach w Starostwie Kępińskim, dotyczących 

projektu budowy ścieżki Rychtal-Krzyżowniki oraz chodnika przez Krzyżowniki, gdzie 

osiągnięto kompromis, co daje nadzieję na realizację projektu. W tym kontekście 

zabezpieczono również 20 000 zł na dodatkowy projekt połączenia sieci wodociągowej między 

Rychtalem a Krzyżownikami. 

Burmistrz relacjonował również o spotkaniach z mieszkańcami i przedsiębiorcami, które miały 

miejsce 19 i 20 sierpnia, w odpowiedzi na obfite opady deszczu, które miały miejsce 18 

sierpnia. Poruszono problemy związane z odwodnieniem dróg, szczególnie na osiedlu przy 

ulicach Kwiatowej i Słonecznej. Mieszkańcy zgłosili potrzebę odtworzenia kilku 

zapomnianych rowów melioracyjnych. W związku z prognozowanymi opadami, zapewniono 



odpowiednie zapasy piasku i worków oraz sprawdzono drożność kolektorów, które mogą być 

istotne w kontekście przyszłych zalewów. 

W dniu 21 sierpnia Burmistrz uczestniczył w społecznej radzie SPZOZ w Kępnie, gdzie 

omawiano wybór przewodniczącego do komisji konkursowej na stanowisko zastępcy dyrektora 

ds. medycznych w szpitalu. Spotkał się również z Komendantem Powiatowej Policji oraz 

Komendantem Straży Pożarnej, aby omówić organizację imprez kulturalnych i sportowych, z 

uwagi na wcześniejsze nieprawidłowości. Burmistrz relacjonował również o udziale w 

gminnych dożynkach w Stogniewicach oraz w Biegu Rychtalaka, które przyciągnęły zbliżoną 

liczbę uczestników co w poprzednich latach. 

27 sierpnia odbyło się spotkanie wójtów z terenu Powiatu Kępińskiego, które dotyczyło 

bieżących spraw wspólnych gmin. Burmistrz podkreślił znaczenie współpracy w tej kwestii. 28 

sierpnia zorganizowano spotkanie z nową mieszkanką gminy, Panią Agnieszką, która 

zaproponowała zajęcia edukacyjne dla dorosłych w Centrum Gminnym. W dniu 29 sierpnia 

omówiono plan budowy wiatraków i farm fotowoltaicznych na terenie gminy, w kontekście 

dalszych inwestycji. Burmistrz podkreślił konieczność przedstawienia konkretnych lokalizacji 

oraz parametrów proponowanych inwestycji, aby można było je omówić w ramach debaty. 

W dniu 4 września zainicjowane zostało spotkanie z przedstawicielem firmy Euromartpol, która 

zajmuje się organizacją transportu autobusowego do Namysłowa. Warto zaznaczyć, że kwestia 

ta nie leży w kompetencjach samorządu gminnego, a dotyczy transportu międzygminnego. Trzy 

strony, a nie tylko gmina Rychtal, muszą uczestniczyć w rozwiązaniu tego problemu, ponieważ 

koszty transportu nie mogą być zrzucane tylko na gminę, a to właśnie gmina pokrywała w 

przeszłości znaczące wydatki związane z jednym kursem. W bieżącym roku postanowiono 

zrezygnować z dopłat do transportu, zwłaszcza w kontekście zwiększonych opłat za 

przedłużenie kursu o trzy kilometry do Rychtala, które obciążały zarówno gminę, jak i 

rodziców uczniów, którzy musieli ponosić wysokie koszty biletów miesięcznych. 

W minionej kadencji nie zaobserwowano zainteresowania ze strony gmin w kwestii wspólnego 

podejścia do organizacji transportu do Namysłowa, co skutkowało tym, że gmina Rychtal 

płaciła za transport publiczny na swoim terenie, natomiast inne gminy powinny również 

partycypować w kosztach transportu, przy czym każda gmina odpowiada za transport w swoim 

obszarze. Ustawa przewiduje, że gmina może pokrywać koszty transportu jedynie do granicy 

województwa. 

Firma Euromartpol, która organizuje dowozy do Kępna, wyraziła chęć stworzenia linii 

autobusowej do Namysłowa. Już odbyto rozmowy zarówno ze Starostą, jak i Burmistrzem 

Namysłowa, którzy wykazali wolę podpisania porozumienia dotyczącego tej kwestii. 

Tymczasowo firma Euromartpol zdecydowała się uruchomić autobusy, które powinny zacząć 

kursować od 18 września, zapewniając cztery kursy do Namysłowa i cztery kursy powrotne w 

ciągu dnia. W godzinach porannych przewidziano kursy o 7:30, 9:20, 12:20 oraz 15:20, a 

powroty o 8:00, 11:00, 13:30 oraz 15:50. Dokładne trasy kursów zostaną jeszcze ustalone, być 

może z uwzględnieniem przystanków w Proszowie i Krzyżownikach, co zwiększy dostępność 

transportu dla uczniów. 

Na obecny moment wiadomo, że 72 dzieci korzysta z transportu do Namysłowa, a zwiększenie 

liczby kursów może ułatwić korzystanie z usług transportowych. Informacje na ten temat są 

przekazywane rodzicom, którzy zostali poinformowani o planowanym rozpoczęciu kursów.  



W dniach 5 i 6 września odbyły się szkolenia organizowane przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową oraz spotkania dotyczące funduszu sołeckiego. W szczególności zwrócono 

uwagę na konieczność przyglądania się funduszom sołeckim oraz organizację spotkań w 

poszczególnych sołectwach, co pozwoli na lepsze zrozumienie potrzeb lokalnych społeczności.  

Podczas spotkania z Burmistrzem Namysłowa poruszono również temat budowy ścieżki 

rowerowej śladem dawnej linii kolejowej nr 307. Burmistrz wykazał zainteresowanie 

kontynuacją projektu, a spotkanie miało na celu omówienie zaawansowania prac budowlanych 

oraz możliwości partnerstwa w zakresie dalszych działań.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na rok 2024. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik zwróciła się z pytaniem czy radni 

zgłaszają jakieś uwagi do przedstawionej na debacie przedsesyjnej uchwały.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na rok 2024..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Białowąs, Wojciech Stryczek 

 

Uchwała Nr IX/42/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 12-09-2024 w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na 2024 rok stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rychtal na lata 2024-2039. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik zwróciła się z pytaniem czy radni 

zgłaszają jakieś uwagi do przedstawionej na debacie przedsesyjnej uchwały.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rychtal na 



lata 2024-2039..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Białowąs, Wojciech Stryczek 

Uchwała Nr IX/43/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 12-09-2024 w sprawie 

zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rychtal na lata 2024-2039 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutów Sołectwom z terenu Gminy Rychtal. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik zwróciła się z pytaniem czy radni 

zgłaszają jakieś uwagi do przedstawionej na debacie przedsesyjnej uchwały.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania Statutów Sołectwom z terenu Gminy Rychtal..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Białowąs, Wojciech Stryczek 

 

Uchwała nr IX/44/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 12-09-2024 w sprawie 

nadania Statutów Sołectwom z terenu Gminy Rychtal stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczenia składu oraz działania 

Komitetu Rewitalizacji. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik zwróciła się z pytaniem czy radni 

zgłaszają jakieś uwagi do przedstawionej na debacie przedsesyjnej uchwały.  

 



Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczenia składu oraz działania Komitetu 

Rewitalizacji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Białowąs, Wojciech Stryczek 

 

Uchwała nr IX/45/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 12-09-2024 w sprawie 

określenia zasad wyznaczenia składu oraz działania Komitetu Rewitalizacji stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w żłobku 

utworzonym przez Gminę Rychtal, wysokości opłaty za wydłużony pobyt dziecka 

w żłobku oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik zwróciła się z pytaniem czy radni 

zgłaszają jakieś uwagi do przedstawionej na debacie przedsesyjnej uchwały.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w żłobku 

utworzonym przez Gminę Rychtal, wysokości opłaty za wydłużony pobyt dziecka w żłobku 

oraz maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Białowąs, Wojciech Stryczek 

 



Uchwała nr IX/46/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 12-09-2024 w sprawie 

ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka w żłobku utworzonym przez Gminę 

Rychtal, wysokości opłaty za wydłużony pobyt dziecka w żłobku oraz maksymalnej 

wysokości opłaty za wyżywienie dziecka w żłobku stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/29/2024 Rady Miejskiej Gminy 

Rychtal z dnia 2 lipca 2024 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Rychtal oraz w sprawie warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 

pomoc publiczną oraz wskazania organu do tego uprawnionego. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik zwróciła się z pytaniem czy radni 

zgłaszają jakieś uwagi do przedstawionej na debacie przedsesyjnej uchwały.  

 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr VI/29/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal 

z dnia 2 lipca 2024 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 

i rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Rychtal oraz w sprawie warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

organu do tego uprawnionego..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Białowąs, Wojciech Stryczek 

 

Uchwała nr IX/47/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 12-09-2024 w sprawie 

zmiany uchwały nr VI/29/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 2 lipca 2024 r. 

w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na 

raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Gminie Rychtal oraz w sprawie warunków dopuszczalności pomocy publicznej 

w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 

organu do tego uprawnionego stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Męczeństwa św. Jana Chrzciciela w Rychtalu. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik zwróciła się z pytaniem czy radni 

zgłaszają jakieś uwagi do przedstawionej na debacie przedsesyjnej uchwały.  



 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie: przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Męczeństwa 

św. Jana Chrzciciela w Rychtalu..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Marcin Bożek, Ryszard Broda, Patrycja Kaczmarek, Łukasz Kubiak, Iwona Marczak, Marian 

Mrugała, Aleksandra Olejnik, Urszula Opacka-Wypchło, Andrzej Ostrysz, Ryszard Skiba, 

Ewelina Usarek, Mateusz Włodarczyk, Małgorzata Wrotnowska 

NIEOBECNI (2) 

Piotr Białowąs, Wojciech Stryczek 

 

Uchwała nr IX/48/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 12-09-2024 w sprawie: 

przyznania dotacji Parafii Rzymskokatolickiej pw. Męczeństwa św. Jana Chrzciciela w 

Rychtalu stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca Rady zapytała, czy któryś z radnych chciałby zgłosić interpelację bądź 

zapytanie. Następnie poinformowała, że wpłynęło zapytanie radnego Ryszarda Skiby 

dotyczące budynku dawnego klasztoru przy ulicy Kępińskiej 29 które stanowi załącznik nr 12 

do protokołu. . Radny Skiba wyjaśnił, iż głównym celem jego zapytania jest podjęcie działań 

w związku z pogarszającym się stanem technicznym tego budynku, który od wielu lat pozostaje 

nieużytkowany. Wyraził swoje obawy, że z powodu przeciekającego dachu i gnijących 

drewnianych stropów budynek może ulec zawaleniu, co skutkowałoby dodatkowymi 

problemami dla gminy związanymi z zabezpieczeniem tego terenu. 

Odpowiedzi na zapytanie udzielił przedstawiciel urzędu, informując, że obecnie właściciel 

budynku jest nieustalony. Gmina podjęła liczne próby nabycia lub zasiedlenia nieruchomości 

oraz prowadziła postępowania sądowe w tej sprawie. Obecnie trwa analiza ksiąg wieczystych 

w celu ustalenia aktualnego właściciela. 

Radny Skiba zapytał również, czy od nieruchomości odprowadzane są podatki. Przedstawiciel 

urzędu wyjaśnił, że ze względu na brak ustalonego właściciela, gmina ponosi koszty związane 

z utrzymaniem i zabezpieczeniem posesji. Zasugerowano dokładne rejestrowanie wszystkich 

poniesionych kosztów, aby w przypadku odnalezienia właściciela, móc dochodzić roszczeń 

finansowych. 

14. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że na poprzedniej sesji nie wpłynęły żadne nowe 

interpelacje, po czym przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

 



15. Wolne wnioski i informacje. 

Podczas omawiania wolnych wniosków i informacji głos zabrała Przewodnicząca Rady 

Miejskiej Gminy Rychtal, pani Aleksandra Olejnik, która poinformowała o piśmie 

przesłanym do Biura Rady przez Zastępcę Burmistrza, panią Katarzynę Kucharską. Pismo 

dotyczyło podmiotów, na rzecz których osoby nieletnie wykonują prace społeczne, oraz 

zawierało odpowiedź Burmistrza na dokument wystosowany do Prezesa Sądu Rejonowego w 

Kępnie z dnia 5 września. Przewodnicząca zaznaczyła, że wszyscy radni mogą zapoznać się z 

treścią pisma po zakończeniu sesji. 

W dalszej części obrad radna Ewelina Usarek ponowiła prośbę o naprawę nawierzchni na 

skrzyżowaniu ulic Słonecznej i Kępińskiej, gdzie powstały znaczne ubytki. Radny Marian 

Mrugała zaapelował o malowanie pasów na skrzyżowaniu, na co zwrócił uwagę już w 

poprzedniej kadencji, jednak wciąż nie zostały one wykonane. Radny Marcin Bożek zwrócił 

się z prośbą o wymianę hydrantu przy ulicy Namysłowskiej, naprzeciwko firmy Rombud, 

podkreślając, że jest to sprawa niecierpiąca zwłoki. 

Na zakończenie radna Urszula Opacka-Wypchło zwróciła uwagę na problem związany z 

bezpieczeństwem przy sklepie Biedronka, szczególnie w okresie jesienno-zimowym, kiedy to 

brak chodnika oraz oświetlenia stwarza zagrożenie dla pieszych. 

 

16. Zamknięcie obrad. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad, Przewodnicząca Aleksandra Olejnik o godzinie 16:41 

zamknęła obrady IX sesji Rady Miejskiej Gminy Rychtal, dziękując wszystkim uczestnikom 

za udział. 

 

Przewodnicząca Rady  

Miejskiej Gminy Rychtal 

Aleksandra Olejnik 

 

 

Przygotowała Cecylia Szymala. 

 


